
Discussiestuk beleidsplan 2025 – 2030 

 

 

Naar het publiek (en mogelijk ook binnen de vereniging) komt de huidige 

vereniging over als ‘alleen maar’ gericht op (wilde) vogels. 

 

Dat is inmiddels een nogal “met-de oogkleppen-naar-binnen”-opstelling. Dat kan 

uiteraard een bewuste keuze zijn / blijven; maar dat is dan wel een beperkte 

belevingswereld. 

 

Mogelijk zou de (vernieuwde) HVB breder moeten zijn dan alleen wilde vogels 

en hun omgeving / biotoop. Het is niet meer van deze tijd om zich ‘alleen’ in te 

zetten voor een specifieke groep organismes. De kreet voor de toekomst is 

biodiversiteit. Een organisme kan slechts functioneren als een onderdeel binnen 

een natuurlijk evenwicht en is tevens afhankelijk van een goede relatie met andere 

organismen. Ook wilde vogels hebben een gebalanceerde natuurlijke 

leefomgeving nodig met allerlei planten en andere dieren om te kunnen 

functioneren. 

 

Dat hoeft als vereniging niet in te houden dat we onze vogelexpertise /-aandacht 

moeten gaan verleggen. Het is handig om daarnaast ook open te staan voor de 

benodigde kennis van andere ‘partijen’ die in de natuur leven. Dat kan door 

verbreding van de eigen interesse, maar ook contacten, uitwisselingen en 

samenwerking met andere groene organisaties en (delen van) overheden. Het is 

daarbij niet de bedoeling concurrerend te zijn. 

Juist door een dergelijke verbreding kunnen we bij het publiek en de overheden 

als een meer serieuze partij overkomen. 

 

De natuur is van ons allemaal. Het is een goede zaak dat het publiek hiervan kan 

genieten; maar zij heeft hierin ook een verantwoordelijkheid om deze 

leefomgeving te (helpen) bewaren c.q. te bewaken, in stand te houden en mogelijk 

te verbeteren. 

 

Voor velen is het aandachtsveld van de HVB beperkt tot de stad/gemeente Den 

Haag. Uit onze officiële naam blijkt duidelijk dat ons werkgebied veel groter is. 

Dat is ook logisch. Het functioneren van de natuur in een bepaald gebied is altijd 

afhankelijk van de omringende omgeving. Door verdere ontwikkeling van 

ecologische routes worden de mogelijkheden voor de natuur en haar bewoners 

alleen maar beter. 

 

Hier ligt nog een schone uitdaging voor de ‘buitengebieden’ van onze stad. 

 

 


